
Protokół Nr XXXIII /09
z XXXIII Sesji Rady Powiatu

w Ustrzykach Dolnych
z dnia 20 lutego 2009 r

Posiedzenie XXXIII Sesji Rady Powiatu rozpoczęło się o godz. 10.00 w sali

narad siedziby Starostwa Powiatowego w Ustrzykach Dolnych według

poniższego porządku obrad:

I część Sesji godz. 1000
- sala konferencyjna hotelu w Arłamowie,

z następującym porządkiem obrad:

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad.

2 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.

4.Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Powiatu za 2008 rok.

5. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2009r. ,

2) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie określenia zadań, na

które przeznaczone zostały środki Państwowego Funduszu

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie finansowym dla

Powiatu Bieszczadzkiego 2009 r. ,

3) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu na 2009 rok,

6. Informacja z pracy komisji doraźnej ds. opracowania projektu herbu

Powiatu Bieszczadzkiego.

7. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie.

8. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.



II część - Wspólna Sesja Rady Powiatu i Starosamborskiej Rejonowej

Rady, godz. 11 00 - sala konferencyjna hotelu wArlamowie,

z następującym porządkiem obrad:

1. Podpisanie protokołu wykonawczego umowy o współpracy pomiędzy

powiatem starosamborskim i powiatem bieszczadzkim.

2. Perspektywy budowy nowych przejść granicznych z Ukrainą:

- Pani Małgorzata Chomycz - Wicewojewoda Podkarpacki

- Pan Sergij Taratuta - Wicewojewoda Lwowski

Wypracowanie wspólnego stanowiska rad w sprawie budowy przejścia

granicznego Bystre - Mszaniec.

3. Informacja o wprowadzeniu nowych regulacji w ruchu granicznym, jak

również o rozwoju współpracy polsko-ukraińskiej - Konsul Generalny

RP we Lwowie Pan Czesław Opaliński.

4. Możliwości uczestnictwa rejonu Starosamborskiego powiatu

Bieszczadzkiego w programach współpracy transgranicznej Unii

Europejskiej i innych programach pomocowych.

- Pani Halina Litwin - Euroregion Karpacki Ukraina

- Pan Marek Sabara - Bieszczadzka Agencja Rozwoju Regionalnego

Sp. z 0.0.

5. Informacja o utworzeniu Europejskiego Ugrupowania Współpracy

Terytorialnej Euroregionu Karpackiego.

- Pan Dawid Lasek - Euroregion Karpacki Polska

6. Sprawy różne.

7. Zakończenie obrad sesji.



Ad. 1

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Otwieram XXXIII Sesję Rady Powiatu i stwierdzam, że na 15 radnych

obecnych jest 12 radnych (zgodnie z listą obecności ), w związku z tym obrady

są prawomocne. Następnie przeczytał porządek obrad pytając czy sąpropozycje

zmian w przedstawionym porządku obrad.

Starosta - Krzysztof Gąsior

Proponuję aby wprowadzić do pkt 5 dodatkowy projekt uchwały :

- w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Sanockim w przedmiocie

wspólnej realizacji projektu .Podkarpacki program stypendialny dla

uczniów szkol ponadgimnazjalnych a terenów wiejskich w 2009 r." -

wspierającego rozwój edukacyjny uczniów szkół ponadgimnazjalnych

w ramach działania 2.2 "Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez

programy stypendialne", Zintegrowanego Programu Operacyjnego

Rozwoju Regionalnego, priorytet II, finansowanego z Europejskiego

Funduszu Społecznego oraz budżetu Państwa.

Oraz wykreślenie pkt 6. Informacja z pracy komisji doraźnej ds. opracowania

projektu herbu. Proponuję aby tematem zająć się na kolejnej Sesji.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś pytania odnośnie porządku obrad?

Więcej wniosków i uwag nie było, w związku z tym przystąpiono do

głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.

Wniosek pana Starosty został przyjęty jednogłośnie i tym samym wprowadzone

zostały zmiany do porządku obrad w sposób :



1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3. Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.

4. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Powiatu za 2008 rok.

5. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2009r. ,

2) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie określenia zadań, na

które przeznaczone zostały środki Państwowego Funduszu

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie fmansowym dla

Powiatu Bieszczadzkiego 2009 r. ,

3) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu na 2009 rok,

4) sprawie zawarcia porozumrema z Powiatem Sanockim

w przedmiocie wspólnej realizacji projektu .Podkarpacki program

stypendialny dla uczniów szkol ponadgimnazjalnych a terenów wiejskich

w 2009 r." - wspierającego rozwój edukacyjny uczniów szkół

ponadgimnazjalnych w ramach działania 2.2 "Wyrównywanie szans

edukacyjnych poprzez programy stypendialne", Zintegrowanego

Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, priorytet II,

finansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego oraz budżetu

Państwa.

6. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie.

7. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.

Ad. 2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został podpisany, znajduje się on

w Biurze Rady i był do wglądu pań i panów radnych. Dlatego też zaproponował

aby przyj ąć go bez odczytywania.



Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś uwagi odnośnie tego protokołu?

Uwag nie było.

Ad. 3

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Informacja z działalności

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.

Proszę Panią Barbarę Pasionek o przedstawienie tej informacji.

Informacj a stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4, pkt.1

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2009.

Głos zabiera Pani Barbara Pabis -Skarbnik Powiatu

Proponuje się zwiększyć budżet powiatu o kwotę 3.657.282,00 zł.

Na te kwotę składają się:

- dotacja celowa z MSWiA na realizację inwestycji zakupów inwestycyjnych

własnych powiatu na "osłonę przeciw osuwiskową" w wysokości

3.406.200,00zł.,

- dotacja celowa z MSWiA na realizację inwestycji zakupów inwestycyjnych

własnych powiatu na" Na odbudowę infrastruktury drogowo mostowej"

w kwocie 200.000,00 zł. ,

- środki z Funduszu Pracy dla PUP z przeznaczeniem na finansowanie kosztów

wynagrodzenia i składek na ubezpieczenie społeczne pracowników PUP

w wysokości 184.200 zł., z czego115.000 zł. PUP proponuje przeznaczyć na

zadanie pn. "Centrum aktywizacji Zawodowej"



Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu

uchwały?

W związku z tym, że wniosków i uwag me było Przewodniczący odczytał

projekt uchwały i następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 4, pkt.2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały

w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie określenia zadań, na

które przeznaczone zostały środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób

Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego

2009 r.

Głos zabiera Pani Jowita Lach - Kierownik PCPR

Przedstawiono wstępny projekt podziału środków finansowych

w budżecie PFRON dla powiatu bieszczadzkiego na rok 2009.

Potrzeba ta wynika z zaciągniętych zobowiązań w latach ubiegłych i ma

głównie na celu akceptację wypłaty środków finansowych na działalność

bieżącą Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ustrzykach Dolnych.

Mając na uwadze powyższe argumentacje proszę

o zaakceptowanie projektu uchwały.



Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego

projektu uchwały?

W związku z tym, że więcej wniosków i uwag me było Przewodniczący

odczytał projekt uchwały i następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 4, pkt.3

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu na 2009 rok,

Kolejno przewodniczący wszystkich komisji przedstawiają plany pracy na 2009r

Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś wnioski i uwagi odnośnie

przedstawionych planów pracy?

W związku z tym, że wniosków 1 uwag me było Przewodniczący odczytał

projekt uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Udział w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.

Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 4, pkt.4

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały

w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Sanockim w przedmiocie

wspólnej realizacji projektu .Podkarpacki program stypendialny dla uczniów

szkol ponadgimnazjalnych a terenów wiejskich w 2009 1"." - wspierającego

rozwój edukacyjny uczniów szkół ponadgimnazjalnych w ramach działania 2.2

"Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne",



Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, priorytet II,

finansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego oraz budżetu Państwa.

Głos zabiera Pan Zygmunt Krasowski - Wicestarosta

Na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim na temat realizacji tego projektu

postanowiono powołać lokalne grupy na terenie województwa. Naszą grupą

będzie powiat sanocki, gdyż mamy już pozytywne doświadczenia dotyczące

takiej współpracy z nimi przy programie stypendialnym poprzednim roku.

Z naszej strony będzie to obejmowało zbieranie wniosków, weryfikacja wstępna

i przydział środków. Powtórna weryfikacja będzie odbywała się w powiecie

sanockim.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego

projektu uchwały?

W związku z tym, że więcej wniosków i uwag me było Przewodniczący

odczytał projekt uchwały i następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Interpelacje i zapytania

radnych oraz odpowiedzi na nie.

Interpelacji i zapytań nie było.



Ad.7

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. wolne wnioski

i oświadczenia radnych.

Wolnych wniosków nie było.

II część Sesji

Najważniejszą częścią sesji było podpisanie protokołu wykonawczego na 2009

rok do obowiązującej od 2003 roku umowie o współpracy miedzy sąsiadującymi

po obu stronach granicy powiatami.

Najważniejsze punkty to współpraca na rzecz budowy przejścia granicznego

Bystre - Mszaniec. Rozpoznanie możliwości uruchomienia połączenia

kolejowego Lwów - Wiedeń przez Stary Sambor, Cyrów, Ustrzyki dolne oraz

polączenia kolejowego Ustrzyk dolnych z Przemyślem, a także obchody 15

rocznicy otwarcia przejścia kolejowego Krościenko- Chyrów. Ponadto umowa

stanowi o wspólnym promowaniu budowy centrów turystycznych Centrum

Kongresowo Sportowego Alarmów i Centrum .Kniaża Arena" w Dobromilu na

Ukrainie. Umowa dotyczy również przebudowy dróg w obszarze trans

grarucznym. Oczywiście w protokole do umowy przyjęto dalsze poszerzanie

współpracy w sferze sportowej, kulturalnej, turystycznej, zdrowotnej

i oświatowej.

Protokół ze strony powiatu bieszczadzkiego podpisali Starosta Krzysztof Gąsior

iPrzewodniczący Rady Powiatu Piotr Korczak, ze strony powiatu Stary Sambor

przedstawiciel wojewody lwowskiego Mikoła Cependa l Przewodniczący

Starosamborskiej Rady Rejonowej Wolodymir Horbowy.

Podnoszono m.in. kwestie budowy przejścia granicznego Mszaniec - Bystre,

ruch na przej ściu granicznym w Krościenku i wprowadzenia małego ruchu

granicznego, ożywienia działania Euregionu Karpackiego i jak najlepszego



wykorzystania "Programu Współpracy Transgranicznej Polska - Białoruś -

Ukraina na lata 2007 -2013".

Pani Małgorzata Chomycz - Wicewojewoda Podkarpacki

Stwierdziła, że w tym roku na rozbudowę i budowę 6 istniejących na

Podkarpaciu przejść granicznych polsko-ukraińskich jest w budżecie wojewody

39 mln. zł.

Krościenko z tych pieniędzy dostanie działkę na rozbudowę infrastruktury

drogowej i zakup sprzętu do kontroli. W tym roku rozpocznie się też budowa

przejścia Budomierz -Hruszew.

Czynione są również starania o budowę nowych przejść. Na wniosek strony

ukraińskiej w ub. r. w programie rozwoju granicy ukraińsko-polskiej ujęto

przej ścia Malhowice - Niżankowice, Smolnik - Boberka, Bystre - Mszaniec

i Wołosate - Łubnia. Obecnie trwają ustalenia. Jeszcze nie zapadły żadne

decyzje.

Krzysztof Gąsior - Starosta

Dla nas najważniejszy jest rozwój obszaru transgranicznego. Liczymy, że uda

się przeprowadzić jakieś konkretne i ważne dla obu stron inwestycje. Jako

samorząd koncentrujemy się na przejściu Bystre - Mszaniec.

Pan Wołodymyr Horbowy - Przewodniczący Starosamborskiej Rady

Rejonowej

Będziemy naciskać na rządy naszych krajów, aby otworzyły się na utworzenie

przejścia Mszaniec - Bystre. Ważne jest że nasze rady to podjęły, a władze

województw poparły.



Pan Sergij Taratuta - Wicewojewoda Lwowski

Administracja województwa lwowskiego przykłada dużą wagę do rozbudowy

przejść granicznych. Nasze Ministerstwo Ekonomiki zarezerwowało na budowę

przejścia Mszaniec - Bystre 27 mln. hrywien. Trzeba byłoby jak najszybciej

rozpocząć prace, aby na Euro 2012 to przejście było gotowe.

Pan Grzegorz Opaliński - Konsul Generalny RP we Lwowie

Były pewne rozbieżności pomiędzy naszymi ustaleniami z partnerami

ukraińskimi a zadaniem Komisji Europejskiej i umowa wymagała pewnych

doprecyzowań. Te doprecyzowania zostały już poczynione. Aktualnie jesteśmy

na etapie ratyfikowania tej umowy przez stronę polską i ukraińską.

Zgodnie z decyzją Komisji Europejskiej małym ruchem granicznym zostanie

objęta po obu stronach granicy strefa o szerokości 30 km. Jeżeli podstawowa

jednostka podziału administracyjnego w części wykracza poza 30 km, to cała

ta jednostka jest włączana do obszaru małego ruchu granicznego. Strona

ukraińska opowiadała się za tym, by obszar ten miał 50 km. szerokości.

Pan Lew Zaharczyszyn - Wicemarszałek lwowski

Nasze władze przekonują się do 30 km. lepiej przyjąć te 30 km. i to uruchomić,

niż dalej dyskutować o 50km.

Mały ruch graniczny będzie umożliwiał przekraczanie granicy mieszkańcom

objętego nim obszaru w wyznaczonych przejściach granicznych na podstawie

specjalnych przepustek. Dokumenty te będą wydawane dla obywateli Polski-

w konsulacie ukraińskim w Lublinie.

Pan Grzegorz Opaliński - Konsul Generalny RP we Lwowie

Po stronie polskiej jesteśmy po testach systemu informatycznego, który

będziemy w małym ruchu granicznym wykorzystywać. Poczynione są nie tylko



uzgodnienia, ale i praktyczne przygotowania straży granicznej, służb celnych

oraz MSW i A, które będzie odpowiadać na realizację tej umowy.

Czekamy tylko na sygnał, kiedy mamy to uruchomić.

Transgraniczna sieć dróg

Komisja Europejska 6 listopada ub. r. zatwierdziła cele, priorytety 1 budżet

"Programu Współpracy Transgranicznej Polska - Białoruś - Ukraina na lata

2007 -2013". Z programu tego będą mogły korzystać np. władze lokalne

i regionalne, organizacje pozarządowe, instytucje publiczne, euroregiony.

Całkowity budżet programu na lata 2007-2013 to 186,2 mln. EUR. Ponad 60 %

tej kwoty pochodzi z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.

Przewidywany poziom dofinansowania projektów to 90% kosztów.

Bogdan Rzońca - Wicemarszałek

Warto byłoby się zastanowić nad tym, czy by nie dało się zrobić takiego

projektu, który byłby widoczny i pozwolił na najbardziej efektowne

wykorzystanie tych pieniędzy. Mógłby być to np. jeden duży projekt jakoś

związany z Euro - 2012.

Pani Halina Litwin - Euroregion Karpacki Ukraina

Rejonowi starosamborskiemu i powiatowi bieszczadzkiemu czas już przejść od

projektów miękkich do twardych. Takim projektem jest właśnie "Bieszczadzka

Transgraniczna Sieć Dróg".

Realizacja tego projektu polegałaby na stworzeniu po obu stronach granicy sieci

z dobrymi drogami, co ustawiłoby życie mieszkańcom, a także udostępniło te

tereny turystom i inwestorom. Tworzenie tej sieci opierałoby się głownie na

remontach i modernizacji dróg już istniejących. Umożliwiałaby ona

przemieszczanie się dobrymi drogami na pętli: Bystre - Mszaniec - Chyrów-

Dobromil - Niżankowice - Malhowice - Krościenko - Bystre.



Gdyby to się udało, byłby to najlepszy dowód, że nasza współpraca przynosi

dobre owoce.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XXXIII Sesję Rady

Powiatu.

Przewodniczący Ra y Powiatu

łl~EfOONIC cv RADV

Watr


